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Geachte mevrouw Rozema, 

Hierbij ontvangt u de antwoorden van ons college op de statenvragen van de WD van 18 februari 
2012 over de plaatsing van windmolens. Het college heeft de antwoorden vastgesteld op 13 maart 
2012. 

Wij verzoeken u de statenleden in kennis te stellen van de vragen en antwoorden. 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

Hoogachtend, 
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drs T. van der Wal L Verbeek 
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Schriftelijke statenvragen van de statenfractie van de WD van 18 februari 2012 over de 
plaatsing van windmolens en de antwoorden daarop van het college van Gedeputeerde Staten 
zoals vastgesteld op 13 maart 2012 (HB 1296949). 

Vraag 1. 
Is het overleg met ELI, RWE/Essent en NUON al opgestart? Zo ja, wat is de tussenstand en wat zijn 
de resultaten. Zo neen, waarom niet en bent U bereid dat op korte termijn te doen? 

Antwoord: Bij brief (HB 1234811) van 8 november 2011 hebben wij aan de minister van EL&l 
verzocht om op korte termijn met elkaar en de initiatiefnemers van het Windpark Noordoostpolder 
en het Windpark IJsselmeerdijk in overleg te treden om te bezien hoe vorm gegeven kan worden 
aan het voorstel van Provinciale Staten. Op vrijdag 18 november 2011 is de reactie van de minister 
van EL&l ontvangen (HB 1247204). 

De minister geeft aan dat hij en zijn medewerkers reeds meerdere gesprekken hebben gevoerd met 
verschillende betrokken partijen over de vorming van het windmolenpark in de Noordoostpolder. 
Daar is ook de Tweede Kamer over geïnformeerd. Tevens constateert de minister in deze brief dat 
het windpark Noordoostpolder zich in de laatste fase van de besluitvorming bevindt en dat hij in 
afwachting is van een oordeel van de Raad van State (RvS) over de rechtmatigheid van het 
inpassingsplan en de diverse uitvoeringsbesluiten. Om die reden acht de minister het op dat 
moment niet opportuun om in overleg te treden over verplaatsing van windturbines naar de 
Houtribdijk. Mocht daartoe behoefte bestaan dan staat de minister open voor overleg na de 
uitspraak van de RvS. Per mededeling van 21 november 2011 (HB 1248138) bent u geïnformeerd over 
de voornoemde brief. 

Op 8 februari 2012 heeft de RvS een positieve uitspraak gedaan. Hierover wordt u separaat 
geïnformeerd. Naar aanleiding van de uitspraak hebben wij de belanghebbenden geconsulteerd. De 
gemeente Urk heeft aangegeven behoefte te hebben aan een gesprek met de minister naar 
aanleiding van de uitspraak. De overige partijen, de gemeenten Noordoostpolder, Dronten en 
Lelystad, en de initiatiefnemers van windpark Noordoostpolder en windpark IJsselmeerdijk hebben 
aangegeven óf geen behoefte aan een gesprek te hebben, óf bereid te zijn tot een gesprek indien 
ze daarvoor uitgenodigd worden. U heeft hierover de mededeling "uitspraak RvS en voortgang 
uitvoering motie 26 oktober" (HB 1292149) ontvangen. 

Vraag 2. 
Bent u bekend met het initiatief van Ventolines BV uit Emmeloord om een windmolenpark in het 
Markermeer aan te leggen? 

Antwoord: Ja. 

Vraag 3. 
Zo ja, sinds wanneer is dit project bij u bekend? 

Antwoord: In september 2011 is op verzoek van Ventolines BV een toelichting gegeven over hun 
plannen voor een windpark in het Markermeer. Tijdens deze toelichting bleek dat zij de week 
ervoor een aanvraag hadden ingediend bij het ministerie van EL&l voor een rijkscoördinatieregeling 
(RCR). Tijdens dit gesprek is aangegeven dat de provincies wacht op de rijksstructuurvisie. Dat de 
provincie alleen medewerking aan grote windparken (>100MW) verleend op verzoek van de 
rijksoverheid en Provinciale Staten daar mee instemt op basis van regionaal draagvlak en een plan 
van aanpak. Dat er -voordat voorgaande punten zijn afgehandeld- geen medewerking wordt gegeven 
aan initiatieven. 
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Het Rijk heeft ons niet geïnformeerd over het feit dat er in de afgelopen twee jaar in totaal 3 
verzoeken om toepassing van de RCR voor de ontwikkeling van een windpark in het Markermeer 
binnen zijn gekomen. Op ons verzoek hebben de betrokken ministeries van EL&l en l&M toegezegd 
na te gaan op welke manier de informatievoorziening over RCR verzoeken naar de regio voortaan 
georganiseerd kan worden. 

Vraag 4. 
Is er al ambtelijk overleg geweest met Ventolines over dit project? 

Antwoord: Er zijn contacten geweest. In maart 2010 heeft Ventolines BV per mail ambtelijk een 
vooraankondiging gedaan voor de plannen om de ontwikkeling van een windpark in het Markermeer 
te onderzoeken. Aanleiding hiervoor was het verzoek van Ventolines BV aan het toenmalige 
ministerie van Economische Zaken om toepassing van de RCR. Bij ambtelijke navraag is gebleken 
dat Ventolines BV daarna het ministerie verzocht heeft het verzoek aan te houden. 

Op initiatief van Ventolines BV hebben zij in september 2011 een toelichting gegeven op de plannen 
om de mogelijkheden voor een windpark in het Markermeer te onderzoeken. Tijdens dit gesprek is 
ambtelijk aangegeven dat het Rijk bevoegd gezag is aangezien het hier een windpark van meer dan 
100MW betreft en dat het Rijk bezig is met de rijksstructuurvisie Wind op Land. Daarnaast is 
aangegeven dat het Omgevingsplan een windpark in het Markermeer niet uitsluit mits voldaan wordt 
aan de eisen van natuur, veiligheid, geluid en slagschaduw. Ook is er op gewezen dat de 
ontwikkeling van een windpark in het Markermeer niet los gezien mag worden van de plannen voor 
het toekomstbestendig ecologisch systeem (TBES) in het kader van RRAAM. In oktober 2011 is op 
initiatief van Electrabel een toelichting gegeven op hun plannen om de mogelijkheden voor een 
windpark in het Markermeer te onderzoeken. Hierop is zoals bovenstaand gereageerd. 

Vraag 5. 
Bent U het met de WD-fractie eens dat - na realisering van de nieuwe windmolenparken bij 
Zeewolde, NOP/Urk en Lelystad - de provincie Flevoland haar aandeel in de landelijke doelstelling 
heeft vervuld? 

Antwoord: Ja. De provincie Flevoland heeft haar Blowtaakstelling van 260 MW voor de periode 2000 
tot 2010 meer dan gehaald. Dat neemt niet weg dat er nu opnieuw wordt gesproken over de 
rijksdoelstelling van 6000 MW op land in 2020 met daarbij nieuwe doelstellingen voor de provincies. 
Hiertoe wordt een rijksstructuurvisie opgesteld en met de provincies gesproken. De inzet van de 
provincie Flevoland is om alleen door middel van opschalen en saneren op land bij te dragen aan de 
nieuwe landelijke doelstelling. 

Vraag 6. 

Zo neen, waarom niet? 

Antwoord: Niet van toepassing. Zie antwoord op vraag 5. 

Vraag 7. 
Bent U het met de WD-fractie eens dat een windmolenpark in het Markermeer moet worden 
vermeden? 
Antwoord: Het vermijden van een windmolenpark in het Markermeer houdt een afwijking van het 
Omgevingsplan in. Daartoe zijn wij niet bevoegd. In december 2011 bent u geïnformeerd over de 
stand van zaken van het onderzoek van de Werkmaatschappij Markermeer IJmeer (WMIJ) naar een 
optimalisatie van de kosten van het Toekomstbestendig Ecologisch Systeem (TBES). Daarin is 
ondermeer de mogelijkheid van een windpark genoemd. Het ministerie van EL&l doet, in opdracht 
van minister Schultz van l&M, op verzoek van het WD Tweede Kamerlid Aptroot, inmiddels een 
marktuitvraag voor het TBES. Deze opdracht wordt uitgevoerd door de WMIJ. Wij vinden het te 
vroeg om - vooruitlopend op de uitkomsten van dat onderzoek - nu uitspraken te doen. 
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Vraag 8. 

Zo neen, waarom niet? 

Antwoord: Niet van toepassing. Zie antwoord op vraag 7. 

Vraag 9. 
Kunt U uitleggen hoe het beleid van opschalen en saneren wordt gerealiseerd? Dit in het licht van 
het beleid van de rijksoverheid om hier niet actief aan mee te werken? 
Antwoord: Met de mededeling (HB 1208138) van 20 september 2011 en tijdens de panorama- en 
opinieronde van de Statendag op 28 september 2011 bent u geïnformeerd over de ruimtelijke 
verkenning windenergie en heeft u deze besproken. Het doel van de verkenning is om de regionale 
inzet voor de rijksstructuurvisie te bepalen en te bezien welke ruimte er beschikbaar is voor 
opschalen en saneren. De verkenning is uitgevoerd voor Oostelijk en Zuidelijk Flevoland. Het 
Markermeer en het IJmeer zijn hierbij niet betrokken. Er wordt het presidium voorgesteld u te 
informeren over de bevindingen van de uitgevoerde verkenningen tijdens de panoramaronde op 18 
april. Tijdens de opinieronde kunt u uw opvatting hierover geven. De rijksoverheid, de gemeenten 
Lelystad en Dronten en Flevoland hebben ingestemd met het plan van aanpak IJsselmeerdijk. Hierin 
is het beleid van Flevoland randvoorwaardelijk voor het opstellen van een projectplan door NUON. 
De rijksoverheid werkt hier mee aan het opschalen en saneren. Voor het overige is ons niet bekend 
dat de rijksoverheid niet actief wil meewerken aan opschalen en saneren. 

Vraag 10. 

Kunt U aangeven hoeveel windmolens er nu in Flevoland staan en met welke capaciteit? 

Antwoord: In Flevoland staan 580 windmolens met een gezamenlijk vermogen van 600 MW. 

Vraag 11. 
Kunt U aangeven hoeveel windmolens worden gesaneerd bij realisatie van het windmolenpark 
Zeewolde en bij de realisatie van het windmolenpark NOP/Urk? 
Antwoord: Voor beide windparken zijn nadrukkelijk uitzonderingen gemaakt in de 'Stop op de 
plaatsing van windmolens' van 2005. Dit is tevens vastgelegd in het Omgevingsplan 2006 en de 
beleidsregel Windmolens 2008. Er zijn wel afspraken gemaakt met betrekking tot sanering: 

• Er worden 6 molens en 63 rechtsgeldige bouwvergunningen voor windmolens gesaneerd bij 
de Zuidlob in Zeewolde. 

• Er worden 55 molens gesaneerd bij het windpark Noordoostpolder. 

Vraag 12. 
Kunt U de stand van zaken aangeven m.b.t. de windkoepel Lelystad (NUON en private partijen)? 

Antwoord: Wij kennen geen windkoepel Lelystad. NUON is gestart met het opstellen van een 
projectplan IJsselmeerdijk op basis van het geaccordeerde plan van aanpak IJsselmeerdijk door 
Rijk, Provincie, Dronten en Lelystad. Dit wordt gedaan in samenwerking met partijen in het 
Rivierduingebied. Hiertoe wordt een vereniging opgericht bestaande uit molenaars (eigenaars) en 
niet-molenaars (grondeigenaren en bewoners). Wij informeren u over de voortgang van het 
projectplan. 

Vraag 13. 
Klopt het dat NUON van plan is windmolens in het IJsselmeer te bouwen benoorden de Houtrib- of 
Markermeerdijk? 

Antwoord: Op de Statendag van 28 september 2011 bent u geïnformeerd over de ontwikkelingen aan 
de IJsselmeerdijk. U hebt uw wensen en bedenkingen ingebracht in de PS-vergadering van 26 
oktober 2011. In het geaccordeerde plan van aanpak IJsselmeerdijk door Rijk, Provincie, Dronten en 
Lelystad is een gebied bij de Houtribdijk aangewezen als zoekgebied. Bij motie in de vergadering 
van Provinciale Staten van 26 oktober 2011 is deze aanwijzing als zoekgebied bevestigd. Dit is per 
brief van 8 november 2011 (HB 1234762) aan de minister kenbaar gemaakt. 


